



NEWSLETTER

LIFANG & PARTNERS **立方观评**



关注更多精彩内容

No. 191

2020.11

立方竞争法周报

Weekly Competition Law News

NO.92

国内要闻 Domestic News

滥用市场支配地位，万邦德制药集团浙江医药销售有限公司被罚没247万元

Zhejiang AMR Fines Local API Supplier CNY 2.47m for Abuse of Dominance

市场监管总局反垄断局派员参加金砖国家反垄断政策协调委员会视频会议

SAMR Attends Meeting of BRICS Coordination Committee on Antimonopoly Policy

海外动态 Overseas News

最惠国待遇条款违反竞争法，英国最大房屋保险比价网站被罚1791万英镑

UK's CMA Fines ComparetheMarket GBP 17.9m for Competition Law Breach

美韩加强刑事反垄断执法合作

USDOJ Signs Antitrust Memorandum of Understanding with Korean Prosecution Service

国内要闻 Domestic News

滥用市场支配地位，万邦德制药集团浙江医药销售有限公司被罚没247万元

2020年11月17日，国家市场监督管理总局（“市场监管总局”）发布了浙江省市场监督管理局查处的万邦德制药集团浙江医药销售有限公司滥用市场支配地位案的行政处罚决定书。执法机关调查认定，当事人滥用盐酸溴己新原料药市场支配地位，附加不合理交易条件，要求药品生产企业将生产的注射用盐酸溴己新药品全部交由当事人销售，构成滥用市场支配地位行为，决定对当事人处以没收违法所得并处罚款，合计247万余元。（[查看更多](#)）

Zhejiang AMR Fines Local API Supplier CNY 2.47m for Abuse of Dominance

On November 17, China's State Administration for Market Regulation (“SAMR”) released an abuse of dominance case investigated by the Administration for Market Regulation of Zhejiang Province (“Zhejiang AMR”). Wanbangde Pharmaceutical Group Zhejiang Pharmaceutical Sales Co., Ltd. (“Wanbangde”), a Bromhexine Hydrochloride active pharmaceutical ingredient (“API”) supplier, was confiscated illegal gains and levied fines totalled CNY 2.47m. The Zhejiang AMR found that Wanbangde abused its dominant market position in the market of Bromhexine Hydrochloride API to require the drug manufacturers to deliver all of their bromhexine hydrochloride injections to Wanbangde for sale. ([more](#))

市场监管总局反垄断局派员参加金砖国家反垄断政策协调委员会视频会议

近日，市场监管总局反垄断局派员参加了金砖国家反垄断政策协调委员会视频会议。会议回顾了今年以来金砖国家竞争机构克服新冠肺炎疫情对国际交往活动带来的严峻挑战，积极创新合作方式，巩固合作成果，推动金砖国家竞争领域合作取得的积极成效。会议还讨论了金砖国家竞争机构在审查全球并购、打击跨国卡特尔等领域进一步深化合作的工作安排。反垄断局介绍了第七届金砖国家竞争大会筹备进展情况。（[查看更多](#)）

SAMR Attends Meeting of BRICS Coordination Committee on Antimonopoly Policy

Recently, the officials of the Anti-Monopoly Bureau of SAMR participated in the Meeting of the BRICS Coordination Committee on Antimonopoly Policy held via videoconference. The meeting reviewed that since the beginning of this year, the BRICS competition authorities have overcome the severe challenge posed by COVID-19 to international exchanges, actively innovated cooperation approaches, consolidated cooperation achievements, and promoted the positive results of BRICS cooperation in the field of competition. The meeting also discussed working arrangements for BRICS competition authorities to further deepen cooperation in areas such as reviewing global mergers and acquisitions and combating cross-border cartels. SAMR updated the status of the preparations of the VII BRICS Competition Conference. ([More](#))

海外动态 Overseas News

最惠国待遇条款违反竞争法，英国最大房屋保险比价网站被罚1791万英镑

2020年11月19日，英国竞争与市场管理局（Competition and Markets Authority, “CMA”）宣布，其已对该国最大房屋保险比价网站ComparetheMarket违反竞争法的行为处以约1791万英镑的罚款。CMA调查认定，2015年12月至2017年12月期间，该网站对通过其平台销售的房屋保险供应商实施了广泛的“最惠国待遇”条款，违反了竞争法。这些条款禁止房屋保险公司在其他比价网站上提供更低的价格，并保护该网站在其他地方不受损害。（[查看更多](#)）

UK's CMA Fines ComparetheMarket GBP 17.9m for Competition Law Breach

On November 19, 2020, the UK's Competition and Markets Authority (“CMA”) announced that it has fined the price comparison website ComparetheMarket GBP 17.9 million after it found that clauses used in the company's contracts with home insurers breached competition law. An investigation by the CMA had concluded that, between December 2015 and December 2017, ComparetheMarket breached competition law by imposing wide ‘most favoured nation’ clauses on providers of home insurance selling through its platform. These clauses prohibited the home insurers from offering lower prices on other comparison websites and protected ComparetheMarket from being undercut elsewhere. ([More](#))

美韩加强刑事反垄断执法合作

2020年11月18日，美国司法部（Department of Justice, “DOJ”）发布新闻称，其已与韩国大检察厅（Korean Prosecution Service, “KPS”）签署了一份反垄断谅解备忘录，旨在促进两国在刑事反垄断执法和政策方面加强合作交流。DOJ负责反垄断事务的副部长马坎·德拉希姆（Makan Delrahim）表示：“谅解备忘录认识到韩国刑事反垄断执法的重要性日益凸显且两国都将查处卡特尔违法行为列为优先事项。近年来，KPS已成为一个密切的执法合作伙伴，而谅解备忘录为加强合作和协调奠定了基础。”（[查看更多](#)）

USDOJ Signs Antitrust Memorandum of Understanding with Korean Prosecution Service

On November 18, 2020, the U.S. Department of Justice (“DOJ”) announced that it has signed an anti-trust Memorandum of Understanding (“MOU”) with the Korean Prosecution Service (“KPS”). The MOU is designed to promote increased cooperation and communication on criminal antitrust enforcement and policy in both countries. “This memorandum of understanding recognizes the increasing importance of criminal antitrust enforcement in South Korea, and the prioritization of both countries to detect and punish illegal cartel activity,” said Assistant Attorney General Delrahim. “The KPS has become a close enforcement partner in recent years, and this MOU provides a foundation for even greater cooperation and coordination.” ([More](#))

立方律师事务所编写《立方观评》的目的仅为帮助客户及时了解中国法律及实务的最新动态和发展，上述有关信息不应被看作是特定事务的法律意见或法律依据，上述内容仅供参考。



This Newsletter has been prepared for clients and professional associates of Lifang & Partners. Whilst every effort has been made to ensure accuracy, no responsibility can be accepted for errors and omissions, however caused. The information contained in this publication should not be relied on as legal advice and should not be regarded as a substitute for detailed advice in individual cases.





Subscribe to our WeChat community

扫码关注公众号“立方律师事务所”和“竞争法视界”

北京 | 上海 | 武汉 | 广州 | 深圳 | 韩国
Beijing | Shanghai | Wuhan | Guangzhou | Shenzhen | Korea

 www.lifanglaw.com
 Email: info@lifanglaw.com

 Tel: +8610 64096099
 Fax: +8610 64096260/64096261